
 

Sosnowiec dn. 17.12.2019r. 

 

Protokół 
z XXV sesji Rady Seniorów Miasta Sosnowca 

odbytej w dniu 17 grudnia 2019r.  

 

Przewodniczący Rady Seniorów – Jerzy Karpiński otworzył XXV sesję Rady Seniorów 

witając radnych (załącznik nr 1) oraz zaproszonych gości(załącznik nr 2).  

W obradach na 21 radnych uczestniczy 19 osób, w związku z tym obrady są prawomocne. 

Kolejnym punktem było ustalenie porządku obrad, który został przyjęty jednogłośnie 

(załącznik nr 3) – 19 głosów ZA. 

Na początku głos zabrała Przewodnicząca Rady Miejskiej w Sosnowcu – p. Ewa Szota, która 

przeprosiła, że nie będzie obecna na całej sesji w związku inauguracyjną sesją Młodzieżowej 

Rady, złożyła wszystkim obecnych serdeczne życzenia świąteczne. W imieniu Zarządu życzenia 

oraz drobny upominek wręczyła p. Halina Zwaniecka – Zastępca Przewodniczącego Rady 

Seniorów. Kolejno głos zabrała p. Anna Jedynak – Pełnomocnik Prezydenta Miasta, która 

również złożyła zebranym życzenia świąteczne. 

Następnie przystąpiono do zatwierdzenia protokołu z XXIV sesji, który został przyjęty 

jednogłośnie. 

Kolejnym punktem obrad było omówienie działań Zespołu ds. Opracowania Polityki 

Senioralnej. Przewodniczący poinformował o odbytym spotkaniu z prof. Marią Zrałek. 

Wynikiem tego spotkania jest wzór ankiety, który należy wypełnić i przekazać do Zarządu, 

ankieta ma być podstawą dalszej pracy nad polityką senioralną. Odbyły się również rozmowy 

ze Stowarzyszeniem BONA FIDES, które prawdopodobnie wspomoże nasze działania w tym 

aspekcie.  

Radny p. Jerzy Dudek zapytał czy ankieta jest anonimowa, otrzymał odpowiedź 

twierdzącą. 

 Przechodząc do realizacji 5 punktu porządku obrad kolejno przedstawiono plany prac 

Komisji Problemowych na 2020 r.(radna- p. Anna Rozenau, radny – p. Ireneusz Świerkot, radna 

– p. Urszula Kaczmarczyk), które stanowią poszczególne załączniki do protokołu. 

 W trakcie realizacji tego punktu Przewodniczący Rady Seniorów – p. Jerzy Karpiński 

poinformował o pracach nad powołaniem organizacji turystycznej oraz Zespołu Dziedzictwa 

Kulturowego; wspomniał o kweście – zbiórce pieniężnej na rzecz odnowy i ochrony 

nagrobków.  

Radna – p. Anna Rozenau omówiła projekt prezentacji twórczości i wystawy prac Seniorów 

oraz przedstawiła zgłaszane głosy studentów UTW dot. powstania tężni w Sosnowcu. 



 

 Radni zwrócili uwagę, aby plan pracy Komisji ds. Promocji Zdrowia i Pomocy 

Społecznej został uzupełniony.  

 Przewodniczący Rady Seniorów Miasta Sosnowca ogłosił przerwę. 

 Po wznowieniu obrad kolejnym punktem było omówienie propozycji Ramowego 

Planu Pracy Rady Seniorów na 2020 rok, który stanowi załącznik protokołu. 

 Sporo uwagi poświęcono na omówienie przygotowań do Dni Seniora. Dyskutowano 

nad terminem, ilością dni oraz formą obchodów. Padały różne propozycje, m. in. impreza 

zamknięta, bez imprezy otwartej; 2 dniowy piknik, rozpoczęcie koncertem w sali zamkniętej; 

przeniesienie części imprez do Mediateki. Pani Halina Sobańska zaproponowała Forum 

Seniora. Wielorakość propozycji będzie rozpatrywana podczas prac powołanego w kwietniu 

Zespołu ds. organizacji Dni Seniora. 

 Przewodniczący poinformował, że plan pracy Rady jest otwarty i można zgłaszać 

dodatkowe propozycje. 

Przewodniczący ogłosił przerwę podczas, której członkowie Rady wzięli udział w świątecznym 

poczęstunku. 

 Po wznowieniu obrad głos zabrała Pani Halina Sobańska, która pochwaliła 

dotychczasową działalność Rady Seniorów, twierdząc, że Rada bardzo się rozwinęła. 

Pani Sobańska złożyła wszystkim życzenia. 

 Kolejnym punktem było przedstawienie Petycji do Marszałka Sejmu dot. prośby 

o wprowadzenie pod głosowanie projektu ustawy o zmianie ustawy o samorządzie 

gminnym, ustawy o samorządzie powiatowym oraz ustawy o samorządzie 

województwa z dnia 8 marca 1990 r. 

Radni podczas głosowania podjęli uchwałę nr 37/XII/19 jednogłośnie. Uchwała Rady 

Seniorów zostanie przekazana do wszystkich posłanek/posłów naszego okręgu. Projekt 

pisma do parlamentarzystów został odczytany przez Przewodniczącego Rady (w 

załączeniu), który uzyskał akceptację radnych. 

 Realizując kolejny punkt Przewodniczący Rady Seniorów – p. Jerzy Karpiński 

przedstawił informację o działaniach Rady pomiędzy sesjami. Niepokojącym jest fakt, 

że tylko 6 osób wzięło udział w szkoleniu na 12 miejsc.  

 Zastępca Przewodniczącego – p. Halina Zwaniecka poinformowała o spotkaniu  

Stowarzyszenia Współpracy Rad Seniorów podczas którego przedstawione zostały 

propozycje dalszych działań w ramach stowarzyszenia, poruszono również temat 

petycji dot. zmian w ustawie. W kwietniu 2020r. najprawdopodobniej odbędzie się 

Kongres, o wszystkich działaniach radni będą informowani na bieżąco. Poinformowano 

o wspólnym kolędowaniu. Odbyło się spotkanie zorganizowane przez Fundację Zaczyn 

w Humanitasie. 

Obrady musiała opuścić p. Sabina Stanek – Naczelnik WPS, która złożyła życzenia 

świąteczne, 

Zostały zaproponowane terminy sesji w przyszłym roku. 



 

 Przewodniczący Komisji przedstawili informacje nt. działalności komisji w 

okresie międzysesyjnym, głównym tematem spotkań było przygotowanie planów 

pracy na kolejny rok. Radna – p. Urszula Kaczmarczyk, Przewodnicząca Komisji, 

poinformowała o Muzycznych Spotkaniach Retro, które cieszą się coraz większym 

zainteresowaniem. Radni zostali poinformowani o terminach kolejnych posiedzeń 

komisji. 

 Następnie Przewodniczący Rady poinformował o mających się odbyć wydarzeniach 

kulturalnych oraz odczytał otrzymane życzenia świąteczne dla członków Rady Seniorów. 

 Radni zostali poinformowani o projekcie wniosku/petycji w sprawie funkcjonowania 

Apteki ZICO na ul. Jagiellońskiej (w załączeniu), które otrzymał poparcie. 

 Poruszony został również temat dyżurów oraz Pogotowia Technicznego w przyszłym 

roku. 

 Członkowie Rady oraz pracownicy WPS składali sobie wzajemnie życzenia. 

 W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Seniorów – p. Jerzy 

Karpiński zamknął obrady. 


